
海油工程多路阀品类协议(二次)评审细则 
标段编号：24-CNCCC-HW-GK-6186/01

评标方法：经评审的最低投标价法

 

序号 评审环节 评审因素 评审标准

1 清标评审 硬件信息 对比各投标文件所使用的电脑硬件信息，看是否存在共用电脑的情况

2 清标评审 标书相似度 检查各投标文件之间文本内容的相似度

3 清标评审 标书文件信息检查 对标书文件作者的审查，作为判断围串标的依据之一

4 定性评审-符合性
★投标函签字盖章
★ Signed and sealed

bid letter

有法定代表人（单位负责人）或其委托代理人签字或加盖单位章。由法定代表人
（单位负责人）签字的，应附法定代表人（单位负责人）身份证明，由代理人签字

的，应附授权委托书，身份证明或授权委托书
The legal representative (person in charge of the unit) or his authorized agent should sign or

affix the unit seal. If signed by the legal representative (person in charge of the unit), the
identity certificate of the legal representative (person in charge of the unit) shall be attached,

and if signed by the agent, the power of attorney, identity certificate or power of attorney shall
be attached

5 定性评审-符合性

★是否接受联合体
投标

★ Whether to accept
the consortium bid

不接受
Reject

6 定性评审-符合性

★是否接受备选方
案

★ Whether to accept
the alternative

不接受
reject

7 定性评审-符合性 ★投标保证金
★ Bid Security

投标人应提交投标保证金，并作为其投标的一部分，在递交投标文件的同时提交。
投标保证金金额：不少于5.9万美元或42万元人民币或5.4万欧元。投标保证金有效

期应当与投标有效期一致。境内投标人以现金或者支票形式提交的投标保证金，应
当从其基本账户转出。

The Bidder should submit a bid security together with the bidding documents.
The amount of bid security shall be not less than USD59,000.00 or CNY420,000.00 or

EUR42,000.00. The validity period of the bid security shall remain the same as that of the bid.
the security shall remain the same as that of the bid.



序号 评审环节 评审因素 评审标准

8 定性评审-符合性
★投标有效期

★ Whether to accept
the alternative

投标有效期：120天。
投标有效期不足的将被视为非实质性响应，并予以否决。
Period of Validity of the Bid: 120 (one hundred and twenty) days.

A bid valid for a shorter period shall be rejected as substantially non-responsive.

9 定性评审-资格和业
绩评审

★资格要求1
★ Qualification

Requirements

1.投标人具有合法有效的企业法人营业执照、税务登记证及组织机构代码证或证照
合一的营业执照，投标时需提供原件扫描件（原件备查）。投标人为事业单位的

，应具有合法有效的事业单位法人证书，投标时需提供原件扫描件（原件备查）。
投标人为分公司的，应具有合法有效的营业执照和上级法人单位授权书，分公司与
上级法人单位只可一家参与投标，同时参与投标的，投标均无效。 如果投标人为境

外注册公司，需提供有效的公司登记注册证明。
 The business license requirements are proposed to be revised as follows: the bidder has a legal

and valid business license of enterprise legal person, tax registration certificate and
organization code certificate or a business license combined with the certificate, and the

scanned copy of the original shall be provided during bidding (the original copy for
reference). If the bidder is a public institution, it shall have a legal and valid certificate of legal

person of the public institution, and the scanned copy of the original shall be provided during
bidding (for reference of the original). If the bidder is a branch company, it shall have the legal
and valid business license and the letter of authorization of the superior legal entity. Only one

of the branch company and the superior legal entity may participate in the bidding. If the
bidder participates in the bidding at the same time, the bidding shall be invalid.If the bidder is
an overseas registered company, a valid certificate of company registration shall be provided.

10 定性评审-资格和业
绩评审

★资格要求2
★ Qualification

Requirements

2、投标人应为本次投标产品的制造商。本次招标不接受代理商、贸易商投标。本
次接受所投货物的制造商全资的销售公司或控股的销售公司，以及接受所投货物制
造商的母公司参与投标，此类公司视同为制造商，投标时需提供相应的证明文件。

同一制造商仅允许一家投标人参与投标，否则相关的所有投标将被否决。
3、如出现不同投标人的负责人为同一人或存在控股、管理关系的情况，相关投标

均无效，招标人随时有权做出拒绝投标、取消投标资格、取消授标、不签订合同或
在合同签订后终止合同等决定，相关投标人须无条件接受，且由此做出的任何损失

由对应投标人承担。

2. The bidder shall be the manufacturer of the bid product. This tender does not accept
agents, traders bid. The wholly-owned or majority-owned sales company of the manufacturer

of the goods accepted this time, and the parent company of the manufacturer of the goods
accepted to participate in the bidding, such companies shall be regarded as manufacturers,
and the corresponding supporting documents shall be provided when bidding. Only one

bidder from the same manufacturer is allowed to participate in the bid, otherwise all relevant
bids will be rejected.

3. If the person in charge of different bidders is the same person or there is a holding or
management relationship, the relevant bid shall be invalid, and the tenderer has the right to

make decisions at any time such as rejecting the bid, disqualifying the bid, canceling the award



序号 评审环节 评审因素 评审标准

of the bid, not signing the contract or terminate the contract after the signing of the contract,
etc. The relevant bidder shall unconditionally accept the decision, and any losses arising

therefrom shall be borne by the corresponding bidder.

11 定性评审-资格和业
绩评审

★资格要求3
★ Qualification

Requirements

4、投标人所投产品的制造商投标时需提供合格有效的GB/T19001（ISO9001）质量
体系认证证书（应包含生产或制造），并可在中国国家认证认可监督管理委员会网
站(http://www.cnca.gov.cn/)核实。如果有国家相关部门发布的最新体系标准，以最

新体系标准为准。投标时需提供原件扫描件（原件备查）。注：如所投货物的制造
商提供的质量体系认证证书是外国第三方认证机构颁发的，则网站查询不适用。

4. The manufacturer of the bidder's bid products shall also have valid GB/T19001 (ISO9001)
quality system certification (including production or manufacturing), which can be verified

on the website of Certification and Accreditation Administration of China
(http://www.cnca.gov.cn/). If there are the latest system standards issued by relevant state

departments, the latest system standards shall prevail. The scanned copy of the original shall
be provided when bidding (for reference of the original). Note: If the quality system

certification certificate provided by the manufacturer of the goods is issued by a foreign third
party certification body, the website query is not applicable

12 定性评审-资格和业
绩评审

★业绩要求1
★ Performance

requirements

投标人所投标的多路阀应为制造厂家的成熟产品，买方不接受新试制产品。2019年
1月1日至投标截止日（以合同签署时间为准），投标人所投产品的制造商具有至少
1个合同的多路阀的供货业绩，且满足压力等级不小于1500磅级且阀体材质为A182

F51双相钢的技术要求。
投标人须按规定格式提交业绩表，并提交相关业绩证明文件。业绩证明文件包括但

不限于：1）销售合同复印件和2）到货验收材料。
Performance requirements(Performance track record will be released to all bidders during bid

opening):
The MSV tendered by the bidder should be a mature product of the manufacturer, and the

buyer does not accept new trial products.From January 1, 2019 to the bidding deadline (based
on the date of contract signing), the manufacturer of the products tendered by the bidder shall

provide sales performance for one project with a pressure level of no less than CL1500 and
body material of A182 F51 of MSV.

Bidders must submit a performance table in the prescribed format and provide relevant
performance certification documents. The performance certification documents include but
are not limited to: 1) a copy of the sales contract and 2) materials for acceptance upon arrival.

13 定性评审-资格和业
绩评审

★业绩要求2
★ Performance

requirements

投标人所提交的业绩证明文件必须至少体现以下内容：合同首页、合同签署时间、
合同签署页（应有双方签署或盖章）、制造商名称、货物名称、磅级、阀体材质及
到货验收材料（包含但不限于：对应的增值税发票复印件（如有清单须提供。发票
须体现发票号、物资名称、买方卖方信息；发票应包含合同号或订单号，或发票金
额与合同或订单金额一致）或买方接收证明或调试验收证明等。若合同为年度/项
目协议，除提供协议文本外，还应至少提供该协议对应的至少1个已完成订单的订



序号 评审环节 评审因素 评审标准

单页和相应的到货验收材料。同一个协议合同下的订单均视为1个业绩。到货验收
材料为到货验收单或结算清单或结算发票。到货验收单或结算清单至少应有合同甲

方签字或盖章。

 The performance certification documents submitted by the bidder must at least reflect the
following contents: the first page of the contract, the time of contract signing, the contract

signing page (which should be signed or stamped by both parties), the name of the
manufacturer, the name of the goods, the weight class, the material of the valve body, and the
acceptance materials upon arrival (including but not limited to: a copy of the corresponding

value-added tax invoice (if there is a list, it must be provided. The invoice must reflect the
invoice number, material name, buyer and seller information; the invoice should include the

contract number or order number, or the invoice amount should be consistent with the
contract or order amount), or the buyer's acceptance certificate or commissioning acceptance

certificate, etc. If the contract is an annual/project agreement, in addition to providing the
agreement text, at least one completed order page corresponding to the agreement and the

corresponding arrival acceptance materials should also be provided. Orders under the same
agreement contract are considered as one performance. The materials for arrival acceptance
are arrival acceptance form, settlement list or settlement invoice. The arrival acceptance form

or settlement list should at least have the signature or seal of Party A in the contract.

14 定性评审-资格和业
绩评审

★业绩要求3
★ Performance

requirements

2. 其他要求：未按要求在开标阶段进行公开的业绩信息，评标阶段不予认可。评标
阶段只评审开标阶段已公开的业绩内容，对在开标环节未公开的业绩内容，即使投

标文件中提供了也不认可并不再进行评审。
Other requirements: Qualification and performance information that is not publicly disclosed

during the bid opening stage as required will not be recognized during the evaluation stage.
During the evaluation phase, only the qualifications and performance content that have been

publicly disclosed during the bid opening phase will be evaluated. For qualifications and
performance content that have not been publicly disclosed during the bid opening phase,

even if provided in the bidding documents, they will not be recognized and will no longer be
evaluated.

15 定性评审-资格和业
绩评审

★信誉要求
★ Reputation
requirements

投标人不应存在第二章投标人须知1.4.3的情形之一
The bidder shall not be in any of the circumstances described in Chapter 2 Instructions to

Bidders 1.4.3

16 定性评审-响应性 ★交货地点
Place of delivery

中国关境内供应商：包含但不限定海工天津地区/山东地区/广东地区的项目现场、
仓库或中国大陆境内项目现场。

中国关境外供应商：CIF天津港或CIP天津机场（北京机场）Suppliers outside
China:CIF For goods withinthePRCcustomsterritory: Including but not limited to

the project site, warehouse or project site in Chinese Mainland of COOEC
Tianjin/Shandong/Guangdong

For goods outsidethePRCcustomsterritory: CIF Tianjin Seaport, or CIP Tianjin



序号 评审环节 评审因素 评审标准

Airport(or Beijing Airport).

17 定性评审-响应性 ★ 交货期
Delivery Schedule

国内交货要求：订货确认单签订后180天内到海工天津地区/山东地区/广东地区的项
目现场、仓库或中国大陆境内项目现场。

国外交货要求：订货确认单签订后150天内CIF天津港或CIP天津机场或北京机场。
For goods withinthePRCcustomsterritory: to the project site, warehouse or project

site in Chinese Mainland of COOEC Tianjin/Shandong/Guangdong within 180 days after
signing the order confirmation 

For goods outsidethePRCcustomsterritory: within 150 days after signing the order
confirmation to CIP Tianjin Airport or Beijing Airport).

18 定性评审-响应性 ★投标报价
Bidder’s quotation

1.从中华人民共和国关境内提供的货物：（包括关境内制造的货物、投标截止时间
前已经进口的货物和投标人拟自行进口后销售给招标人的货物）：

投标报价：完税后现场交货价，应包含所有应缴纳的关税、增值税和其它税费。
交货现场地址：海工天津地区/山东地区/广东地区的项目现场、仓库或中国大陆境

内项目现场。
投标人报价必须为总包固定价，包含现场技术服务、培训等一切费用（报价格式详

见第四章 投标文件格式）。现场技术服务截止时间为合同质保期结束。
For goods offered from within PRC customs territory:

The price of goods quoted Delivered to the project site, warehouse or project site in Chinese
Mainland of COOEC Tianjin/Shandong/Guangdong, including Value Added Tax (VAT)

and other taxes already paid or payable to the government of PRC, as well as all customs
duties.

The Bidder’s quotation shall be total fixed price, including on-site technical service charge
(onshore/offshore) and training (see the Chapter IV Format of Bidding Documents). The

deadline for on-site technical service shall be end of warranty period of the contract.
2.从中华人民共和国关境外提供的货物：

投标报价：CIF天津港或CIP天津机杨（或北京机场）(INCOTERMS2020)
For goods offered from outside PRC customs territory:

The price of goods quoted CIF LINER TERMS Tianjin Seaport or CIP LINER
TERMS Tianjin Airport(or Beijing Airport), P.R. China(INCOTERMS2020)

19 定性评审-响应性
★投标报价货币

Currency for
Bidder’s quotation

1.从中华人民共和国关境内提供的货物：（包括关境内制造的货物、投标截止时间
前已经进口的货物和投标人拟自行进口后销售给招标人的货物）：

投标货币：人民币。
The price shall be quoted in CNY for goods and services that the Bidder will supply from

within PRC customs territory.
2.从中华人民共和国关境外提供的货物：

投标货币：美元或欧元或港币
The price shall be quoted in USD、EUR or HKD  for goods and services that the Bidder will

supply from outside PRC customs territor
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20 定性评审-响应性
★其他商务要求
Other Commercial

Requirements

★Except the above commercial terms marked with an asterisk above, the commercial terms
not marked with an asterisk and other commercial terms in the bidding document are all

general commercial terms(Including contract terms, for example, if there is a deviation from
clause 5.1 of the contract, it will be considered as one deviation). If the general commercial

terms deviate for more than 3(not included), it will be regarded as unqualified in the
commercial evaluation

★除了以上加星号的商务条款外，未加星号的商务条款和招标文件中的其他商务条
款均为一般商务条款（含合同条款，例如合同第5.1款偏离，则视为1项偏离），一

般商务条款偏离超过3项（不包含3项），视为商务评议不合格。

21 定性评审-响应性
★关键技术参数1

Key technical
requirement

多路阀的进/出口工艺连接尺寸、磅级和进口数量满足数据表DD-DDS-长协（多路
阀）-IN-1001的要求，投标时提供对应的阀门数据表或供货清单

The inlet/outlet process connection size, class, and inlet quantity of the multiport selector
valve meet the requirements of the data sheet DD-DDS-长协(多路阀) - IN-1001. The

manufacturer's valve data sheet or supply list shall be provided during bidding.

22 定性评审-响应性
★关键技术参数2

Key technical
requirement

多路阀的阀体材质，阀芯材质、阀座材质和阀座密封材质满足数据表DD-DDS-长协
（多路阀）-IN-1001的要求，投标时提供对应的阀门数据表

The valve body material, plug material, valve seat material, and valve seat sealing material of
the multiport selector valve meet the requirements of the data sheet DD-DDS 长协(多路阀)

- IN-1001. The manufacturer's valve data sheet shall be provided during bidding.

23 定性评审-响应性
★关键技术参数3

Key technical
requirement

多路阀选位精度满足 +/- 2°要求，投标时提供对应的阀门数据表
The requirement for the positioning accuracy of the multiport selector valve is +/-2 °.The

manufacturer's valve data sheet shall be provided during bidding.

24 定性评审-响应性
★关键技术参数4

Key technical
requirement

多路阀的阀门密封形式为硬密封，满足V 泄露等级要求，投标时提供对应的多路阀
数据表。

The sealing form of the multi way valve is hard sealing, which meets the V leakage level
requirements. The corresponding multiport valve data sheet shall be provided during bidding

25 定性评审-响应性
★关键技术参数5

Key technical
requirement

投标人承诺多路阀应具有远程和本地操控功能
The bidder promises that the multiport valve should have remote and local control functions.

26 定性评审-响应性
★关键技术参数6

Key technical
requirement

投标人承诺多路阀应满足招标书中请购书DD-REQ-长协（多路阀)-IN-1001第5章
NDT/NDE和压力测试要求。

The bidder promises that the multiport valve shall meet the NDT/NDE and pressure testing
requirements specified in Chapter FIVE of the DD-REQ Changxie (Multiport Valve) - IN-

1001 tender document.

27 定性评审-响应性
★关键技术参数7

Key technical
requirement

执行器的电气设备防护等级应为IP56或者IP66、防爆等级应为Exd’IIB T4,投标时提
供所投型号的有效期内的防爆证书、防护等级证书或防护等级检验报告，其中证书
中关于环境温度要求满足-20°C-40°C，并在投标时承诺供货时提供环境温度满足

-25°C-40°C 的证书。
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The electrical equipment protection level of the actuator should be IP56 or IP66, and the
explosion-proof level should be Exd IIB T4. When bidding, a valid explosion-proof
certificate, protection level certificate, or protection level inspection report should be

provided. The certificate states that the environmental temperature requirement should meet -
20 ° C-40 ° C, and promises to provide a certificate that the environmental temperature

meets -25 ° C-40 ° C when supplying.

28 定性评审-响应性
★关键技术参数8

Key technical
requirement

投标人承诺执行机构扭矩应是阀门最大压差（阀门最大阀门承压）时所需最大扭矩
值的1.3倍。执行器输出的最大扭矩不超过阀杆所能承受的力的90%。

The torque of the actuator should be 1.3 times the maximum torque required for the
maximum pressure difference (maximum valve pressure) of the valve. The maximum torque

output by the actuator shall not exceed 90% of the force that the valve stem can withstand

29 定性评审-响应性
★关键技术参数9

Key technical
requirement

多路阀形式应为立式结构。
The form of the multiport selector valve shall be a vertical structure.

30 定性评审-响应性
★关键技术参数10

Key technical
requirement

供应商投标时承诺按照招标人要求，登录招标人指定的管理平台进行厂商资料送审
及意见回复，完成验货报告整改问题的回复及关闭，完成模型/结构化数据/文档的
完工资料提交。招标人管理平台是接收、审查、反馈供应商各类资料、文档、信息

的唯一途径，任何其他方式的送审均视为无效，除非招标人同意改变送审方式。
The bidder promises to log in to the management platform designated by the company to
submit the manufacturer's data for review and reply to comments, complete the reply and

closure of the rectification problems of the inspection report, and complete the submission of
the completion data of the model/structured data/document as required by the company.

The company's management platform is the only way to receive, review and feedback various
materials, documents and information of suppliers, and any other way of submission for
approval is invalid，unless  company agrees bidder to change another way to submit the

manufacturer's data.

31 定性评审-响应性
★关键技术参数11

Key technical
requirement

电机绕组的绝缘应为F级，温升为B级。电机类型应为鼠笼式异步电机。并在投标时
提供对应的产品技术样本。

The insulation of the motor winding should be Class F and the temperature rise should be
Class B. The type of motor should be squirrel cage asynchronous motor. And provide

corresponding product technical samples during bidding

32 定性评审-响应性
★关键技术参数12

Key technical
requirement

本次投标所投产品中的电动执行机构必须取得中国国家强制性产品认证证书
（CCC认证）。投标时需提供原件扫描件（原件备查），其中证书中关于环境温度
要求满足-20°C-40°C，并在投标时承诺供货时提供环境温度满足-25°C-40°C 的

证书。
The electric actuator shall be obtain a mandatory 3C certificate from the country and provide

a copy of the original certificate during the bidding stage. The certificate states that the
environmental temperature requirement should meet -20 ° C-40 ° C, and promises to

provide a certificate that the environmental temperature meets -25 ° C-40 ° C when
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supplying.

33 定性评审-响应性
★关键技术参数13

Key technical
requirement

电动执行机构供电等级、信号类型应满足数据表DD-DDS-长协（多路阀）-IN-
1001要求。投标时提供厂家阀门数据表。

The power supply level and signal type of the electric actuator should meet the requirements
of Data Sheet DD-DDS-Changxie (Multiport Valve) - IN-1001. Provide manufacturer's valve

data sheets during bidding.

34 定性评审-响应性
★关键技术参数14

Key technical
requirement

一般技术条款偏离：除了以上技术条款外，招标文件中的其他技术条款均为一般技
术条款，一般技术条款偏离5项（不含5项），视为技术评议不合格。

The general technical indicators should not exceed 5 unqualified items.

35 定性评审-响应性
一般技术指标1
General technical

requirement

投标人承诺在合同签订后应提供吊点的强度计算，厂家应考虑是否需要必要的支撑
并提供强度计算书和吊装图纸。

The bidder should provide the strength calculation of the lifting point, and the manufacturer
should consider whether necessary support is needed and provide the strength calculation

book and lifting drawings.

36 定性评审-响应性
一般技术指标

2General technical
requirement

投标人承诺多路阀配备手轮。
The bidder promises to equip the multiport valve with a handwheel.

37 定性评审-响应性
一般技术指标

3General technical
requirement

MODBUS接口和电源接口应满足数据表DD-DDS-长协（多路阀）-IN-1001的要求
，投标人承诺提供MODBUS通讯地址信息。

The MODBUS interface and power interface should meet the requirements of Data Sheet
DD-DDS-changxie (Multiport Valve) - IN-1001, and the bidder promises to provide

MODBUS communication address information.

38 定性评审-响应性
一般技术指标

4General technical
requirement

投标人应承诺合同签订后提供多路阀三维模型，格式为STP或STEP
The bidder shall provide a three-dimensional model of the multiport valve in the format of

STP or STEP

39 定性评审-响应性
一般技术指标

5General technical
requirement

投标人承诺螺栓螺母满足数据表NOTE 2要求
The bidder promises that the bolts and nuts meet the requirements of Note 2 in the data sheet

40 定性评审-响应性
一般技术指标

6General technical
requirement

投标人承诺motor的外壳材料满足数据表DD-DDS-长协（多路阀）-IN-1001的要求
。

The bidder promises that the shell material of the motor meets the requirements of Data Sheet
DD-DDS-Changxie (Multiport Valve) - IN-1001.

41 定性评审-响应性
一般技术指标

7General technical
requirement

投标人承诺多路阀工艺连接法兰面满足数据表DD-DDS-长协（多路阀）-IN-1001的
要求。

The bidder promises that the flange surface of the multi way valve process connection meets
the requirements of Data Sheet DD-DDS-Changxie (Multiport Valve) - IN-1001



序号 评审环节 评审因素 评审标准

42 定性评审-响应性
一般技术指标

8General technical
requirement

投标人承诺多路阀的按钮(local/off/remote)选择开关满足数据表DD-DDS-长协（多路
阀）-IN-1001的要求。

The bidder promises that the button (local/off/remote) selection switch of the multi way valve
meets the requirements of Data Sheet DD-DDS-Changxie (Multiport Valve) - IN-1001.

43 定性评审-响应性
一般技术指标

9General technical
requirement

投标人承诺多路阀的最大允许噪音满足数据表DD-DDS-长协（多路阀）-IN-1001的
要求。

The bidder promises that the button (local/off/remote) selection switch of the multi way valve
meets the requirements of Data Sheet DD-DDS-Changxie (Multiport Valve) - IN-1001.

44 定性评审-响应性
一般技术指标

10General technical
requirement

投标人承诺多路阀应提供底座。
The bidder promises to provide a base for the multiport valve.

45 定性评审-响应性
一般技术指标

11General technical
requirement

投标人承诺多路阀的喷涂满足防腐喷涂规格书的要求，并满足海洋环境要求。
The bidder promises that the spraying of the multiport valve meets the requirements of

SPECIFICATION FOR PROTECTIVE COATING OF OFFSHORE PLATFORM  and
meets the requirements of the marine environment.

46 定性评审-响应性 ★其他要求
Other Requirements

不存在国家法规和招标文件明确否决投标的其它条款和要求。
There are no other clauses or requirements that explicitly reject bidding in national regulations

and bidding documents.

47 定性评审-响应性
★价格算术修正

Price arithmetic
correction

评标委员会应修正计算错误。修正后的价格(不含增值税)将作为投标人的评标价格
(不含增值税)。投标文件中开标一览表（ 报价表） 内容与投标文件中相应内容不一
致的， 以开标一览表（ 报价表）为准；投标文件的大写金额和小写金额不一致的

，以大写金额为准；分项报价金额小数点有明显错位的，应以投标总价为准，并修
改分项报价；投标总价金额与按分项报价汇总金额不一致的，以分项报价金额计算
结果为准。含增值税价格与不含增值税价格x增值税率不一致，以不含增值税价格

为准。同时出现两种以上不一致的，按照前款规定的顺序修正，逐项进行修正。如
果投标人不接受对其算术错误的更正，其投标将被否决。修正后的价格(不含增值
税)将作为投标人的投标价格(不含增值税)。The price arithmetic correction evaluation
committee should correct calculation errors. The revised price (excluding value-added tax)
will be used as the bid evaluation price for the bidder (excluding value-added tax). If there is
any inconsistency between the content of the bid opening schedule (quotation table) in the

bidding documents and the corresponding content in the bidding documents, the bid
opening schedule (quotation table) shall prevail; If there is a discrepancy between the amount
in words and figures in the bidding documents, the amount in words shall prevail; If there is a
significant misplacement in the decimal point of the itemized quotation amount, the total bid

price shall prevail and the itemized quotation shall be modified; If there is a discrepancy
between the total bid price and the summary amount by sub item quotation, the calculation

result of the sub item quotation amount shall prevail. The price including value-added tax and
the price excluding value-added tax x value-added tax rate are inconsistent. The price

excluding value-added tax shall prevail. If there are two or more inconsistencies at the same



序号 评审环节 评审因素 评审标准

time, they shall be corrected in the order specified in the preceding paragraph, item by item. If
the bidder does not accept the correction of their arithmetic errors, their bid will be rejected.
The revised price (excluding value-added tax) will be used as the bidding price of the bidder

(excluding value-added tax)

48 定性评审-响应性 ★报价有效性
Validity of quotation

投标人应按“附件投标报价分项明细表-境内物资或投标报价分项明细表-境外物资
Goods Offered From outside PRC Customs Territory”规定的格式及内容要求进行报价
，附件投标报价分项明细表-境内物资1-100项中的B-L、Q行不得修改其格式和内容
，101-102项中的B-E、J-L,Q、S行不得修改其格式和内容，否则投标无效。投标报
价分项明细表-境外物资Goods Offered From outside PRC Customs Territory1-100项中
的B-K、Q行不得修改其格式和内容，101-102项中的B-D、J、K、P行不得修改其格
式和内容，否则投标无效。遵循诚实信用的原则，报价明细需根据原材料、规格、
加工费的变化进行合理浮动，如出现不均衡报价或投标人对部分材料低于成本且无
合理解释的恶意报价竞标，其投标将被拒绝。投标人应按附件格式提供《投标承诺

书》。

49 定性评审-响应性
★缺漏项报价

Quotation for missing
items

投标报价不允许有缺漏项，否在将导致投标被否决。
The price of the missing items is not allowed.

50 定性评审-响应性 银行账号信息 投标人须在投标文件资格审查资料《基本情况表》中完整、清晰、准确填写“基本
账户开户银行”及“基本账户银行账号”中的相关信息。

51 价格评审

是否需要评分：不
需要

是否多轮报价：否
评标价计算规则

：评标价=算数修正
投标报价


